



UNITED WORLD WRESTLING

TO ALL EUROPEAN WRESTLING FEDERATIONS

Subject: Greco-Roman Wrestling

The Greco-Roman Wrestling family are facing a huge challenge - trying to make this style much more interesting and easy to understand. It is for this reason that we have been working since Tashkent in order to find the necessary adjustments to increase the technical level of our sport.

It is therefore of primary importance to work all together to improve the quality of this discipline and put personal interests to one side.

I would like to explain why it was decided to trial these Greco-Roman Wrestling rule adjustments. These adjustments will be tested during a selection of competition. First of all it is important to underline that these proposals were made after several discussions between the Technical Commission Members, Coaches and Referees. These changes are supposed to:

1. Encourage active wrestling
2. Make this discipline more attractive and exciting to watch
3. Provide a more understandable scoring system
4. Generate interest in Wrestling for people outside from our sport
5. Return to the base of our sport:
 - a. Pin his opponent on his back
 - b. Wrestle to put him on his back
 - c. Execute techniques that give points
6. Eliminate passivity, fleeing the hold, push out, lack of contact
7. Eliminate as much as possible the influence of the referees on the final result by avoiding any possibility to judge the same action with unclear interpretation

The coaches have a huge responsibility to develop the next generation of Champions on the basis of holds and comprehension of our sport. They need to teach them how to wrestle. The only interest must be to protect and represent our sport on the highest level all around the world.

It means that the adjustments for the next competitions tested will be:

- Not stopping the bout for passivity
- Elimination of the ordered parterre
- One point given after 2 passivity warning
- Every caution: 2 points
- All gut wrenches regardless there are executed in danger position or not will be awarded with 2 points
- Only one gut wrench will be awarded points in the same sequence. It means that the next gut wrench will not be awarded points unless another point(s) scored from different action
- All the exposure without danger position will be scored 2 points. With a danger position it will be scored 4 points
- No push out point. If the attacking wrestler steps out while executing a technique he won't be penalized. 1 point for step out in other cases will remain
- Immediate warning for blocking, head butt and grabbing the fingers in order to encourage the wrestlers to wrestle chest to chest. Repeating these negative tactics will result in a caution of 2 points
- Defense position in parterre: In order to give a change to the top wrestler to execute the hold in parterre wrestling, the bottom wrestler must defend himself by having his both arms open - away from his body. The bottom wrestler cannot "close" himself by having his elbows close to his body or join his elbows and his knees or legs in order to prevent the upper wrestler from taking a hold. The wrestler who behaves against this rule, after a strict verbal warning, will be immediately penalized by a caution and 2 points for his opponent.



UNITED WORLD WRESTLING

After being tested at the “Dave Schultz Tournament”, we inform you that these Rules will be tested during the U23 European Championship in Poland. A technical meeting will be organized on site before the Greco-Roman Wrestling Competition. All the team leaders, GR coaches and referees must participate at this meeting. The time and place will be communicated to you from the organizers at your arrival.

After all these consultations and the GR trial the Executive Board Members will have a meeting in Poland to take a final decision on these Greco-Roman Rules adjustments.

We hope that we will work all together for our discipline.

We thus hope that we will work all together so that our discipline knows a future popular passion and is not any more questioned. All this can only be done with the support of all the Wrestling family.

Sincerely Yours,



UNITED WORLD
WRESTLING

Nenad Lalovic
President

United World Wrestling

Corsier-sur-Vevey, 12th March 2015/Jdr



A TOUTES LES FEDERATIONS NATIONALES EUROPEENNES

Concerne: Lutte gréco-romaine

La famille de la lutte gréco-romaine fait face à un grand challenge - faire de ce style un sport intéressant, attractif et facile à comprendre. C'est pour cette raison que nous travaillons depuis Tachkent pour faire les ajustements nécessaires pour augmenter le niveau technique de notre sport.

Il est donc important de travailler tous ensemble afin d'élever la qualité de cette discipline, tout ceci sans intérêts personnels qui nuiraient à l'atteinte des objectifs fixés.

Laissez-moi vous expliquer pourquoi il a été décidé de faire des ajustements aux règles de lutte gréco-romaine. Celles-ci seront testées durant quelques compétitions sélectionnées. Tout d'abord il est important de souligner que ces propositions résultent de nombreuses discussions entre les membres de la Commission Technique ainsi que les entraîneurs, arbitres, afin de:

1. Encourager la lutte active
2. Rendre cette discipline plus attractive et enthousiasmante à regarder
3. Rendre notre système de points plus compréhensible
4. Intéresser les personnes non-initiées à la lutte
5. Retourner aux bases de notre sport:
 - a. Mettre son adversaire sur le dos
 - b. Lutter pour le mettre sur le dos
 - c. Exécuter des techniques qui font marquer des points
6. Eliminer la passivité, les fuites de prises, de se pousser hors du tapis, l'absence de contact
7. Eliminer au maximum l'influence des arbitres sur le résultat final en évitant d'avoir la possibilité de juger une même action de plusieurs manières

Les entraîneurs ont la lourde tâche de développer la prochaine génération de champions sur une base d'actions et de connaissance de notre sport. Ils doivent les enseigner comment lutter. Le seul intérêt doit être de protéger et de représenter notre sport au plus haut niveau partout dans le monde.

Dans ce sens, les ajustements voulus pour les prochaines compétitions tests sont :

- Pas d'arrêt du combat pour passivité
- Elimination du parterre ordonné
- Un point attribué après le deuxième avertissement verbal
- Tous les avertissements (caution) : 2 points
- Une ceinture de côté, qu'elle soit exécutée en position de danger ou non vaudra 2 points
- Seulement une ceinture de côté sera comptabilisée dans la même action même si le lutteur en effectue plusieurs à la suite.
- Toutes les expositions sans une position de danger valent 2 points, avec une position de danger, 4 points
- Pas de point pour « push out ». Si le lutteur attaquant met un pied à l'extérieur en exécutant une prise, il ne sera pas pénalisé. Par contre dans les autres cas, le 1 point pour sortie de l'aire de compétition (« step out ») est maintenu.
- Avertissement immédiat pour blocage, coups de tête et se tenir (verrouillage) les doigts afin d'encourager les lutteurs à de lutter au corps-à-corps. Si ces tactiques négatives se répètent un avertissement (« caution ») et 2 points seront donnés



UNITED WORLD WRESTLING

- La position défensive par terre : Dans le but de donner une chance au lutteur du dessus d'exécuter une action en position par terre, le lutteur du dessous doit se défendre en ayant ses deux bras ouverts - pas collé au corps. Le lutteur du dessous ne peut pas se refermer sur lui-même en ayant ses coudes collés au corps ou en regroupant ces coudes, genoux ou jambes. Le lutteur qui ne respecte pas cette règle sera, après un avertissement verbal strict, immédiatement pénalisé par un avertissement (« caution ») et 2 points pour son adversaire.

Nous vous informons donc que ces règles, après avoir été testées durant le tournoi « Dave Schultz » seront aussi testées pendant le championnat d'Europe des moins de 23 ans en Pologne. Une réunion technique sera organisée sur place avant la compétition de lutte gréco-romaine. **Tous les chefs de délégation, entraîneurs GR et arbitres doivent participer à cette réunion.** L'horaire et le lieu vous sera communiqué par les organisateurs à votre arrivée.

Après toutes ces consultations et le test dans la compétition gréco-romaine, les membres du Comité Exécutif tiendront une réunion en Pologne afin de prendre une décision finale sur ces ajustements en lutte gréco-romaine.

Nous espérons donc que nous travaillerons tous ensemble afin que notre discipline connaisse un futur engouement populaire et ne soit plus remise en question. Tout ceci pourra être réalisable seulement avec le soutien de toute la famille de la lutte.




Nenad Lalovic
Président
United World Wrestling

Corsier-sur-Vevey, le 12 mars 2015/Jdr